
Sprawozdanie
za okres od  01 grudnia  do 29 grudnia 2011r.

Okres międzysesyjny , jak zawsze poświęcony intensywnej pracy, zwłaszcza, 
że to końcówka roku i praca nad planem budżetu na 2012 rok.

Do najważniejszych wydarzeń w tym czasie należą:

– podpisanie umowy z Marszałkiem Województwa Warmińsko-Mazurskiego 
o przyznaniu pomocy finansowej w ramach Programu Rozwoju Obszarów 
Wiejskich  na  zagospodarowanie  terenów  przestrzeni  publicznej  w 
miejscowości  Janowiec  Kościelny,  służące   celom  rekreacyjno- 
wypoczynkowym (park) w kwocie 24.999 zł, Zadanie będzie wykonane do 
30 czerwca 2012r.

– podpisanie umowy na kredyt z Bankiem Ochrony Środowiska w Olsztynie 
w  kwocie  1  391  414  zł.  Uruchomiono  dyspozycję  od  12  grudnia  na 
płatność  za  modernizację  hydroforni  i  inne  zadania,  z  tytułu  których 
przysługuje nam dofinansowanie  na podstawie wcześniejszych umów , a 
środki finansowe jeszcze nie wpłynęły,

– udział  w  posiedzeniu  Powiatowej  Rady  Zatrudnienia,  na  której 
analizowano  plan  budżetu  na  rok  2012.  W  przyszłym  roku  mimo 
mniejszych środków finansowych będą organizowane staże półroczne i 
roboty publiczne. Przewidziane są też dotacje na rozpoczęcie działalności 
gospodarczej  i  doposażenie  stanowisk  pracy.  Będą  też  organizowane 
prace interwencyjne i prace społecznie użyteczne.

– 15 grudnia został  podpisany akt  notarialny na zbycie nieruchomości  po 
byłej szkole w Nowej Wsi Wielkiej.

– 15 grudnia  odbył  się   Powiatowy Zjazd  OSP.  Nowym Prezesem został 
wybrany Wójt Gminy Janowo Pan Waldemar Szymański. Wybrano nowy 
Zarząd i Komisję Rewizyjną.

– 16  grudnia  wpłynęła  decyzja  potwierdzająca,  że  wniosek  o  płatność  z 
tytułu  remontu  świetlic  w  Janowcu  Kościelnym,  Starych  Połciach  i 
Bielawach  jest  po   ostatecznej  pozytywnej  weryfikacji,  co  gwarantuje 
przekazanie środków w kwocie 106 704 zł. do budżetu gminy.

– 19 grudnia  wspólnie z Przewodniczącymi Rady Gminy uczestniczyliśmy w 
Wigilii Seniora, na którą SOKSiR zaprosił część osób wskazanych przez 
Państwa Sołtysów. Liczba wszystkich proponowanych była bardzo duża, 
więc  Pani  Kierownik  część  zaprosiła  w  tym  roku,  pozostałe  osoby 



otrzymają zaproszenie w następnym roku. Nie wszyscy odpowiedzieli na 
otrzymane zaproszenie osobistym udziałem w Wigilii Seniora.

– 21 grudnia wzięliśmy udział w spotkaniu Opłatkowym w Środowiskowym 
Domu Samopomocy w Szczepkowie Borowym . Były to  piękne spotkania 
z osobami starszymi, chorymi i często samotnymi.

– 20 grudnia wzięłam udział w posiedzeniu Powiatowej Izby Rolniczej, które 
tym razem było w Zespole Szkół  Rolniczych w Jagarzewie.  Mówiono o 
sprawach  dotyczących  rolnictwa  i  wsi.  Z  uwag,  którym  powinnam  się 
podzielić to:
w systemie zaocznym nie będzie naboru w przyszłym roku do Technikum 
Rolniczego, zatem jeżeli ktoś chce jeszcze uzyskać uprawnienia rolnicze, 
może  zapisać się, mimo że rok szkolny już trwa. Prawdopodobnie będą 
tylko  systemy  kursowe  o  dużej  liczbie  godzin  do  odbycia  i  odpłatne. 
Mówiono  o  uboju  zwierząt  gospodarskich,  że  rolnik  ma  obowiązek 
zawiadomienia  Powiatowego  Lekarza  Weterynarii  poprzez  złożenie 
zawiadomienia i wskazanie imiennie osoby, która dokonuje uboju. Uboju 
może  dokonać  tylko  osoba  wykwalifikowana,  która  ma  ukończony  co 
najmniej 3-miesięczny kurs w rzeźni. Zasygnalizowano też, że od 4 lutego 
rolnicy będą płacić składkę zdrowotną. Za rolników, których gospodarstwo 
nie  przekracza  6  ha  przeliczeniowych,  składkę  opłaci  budżet  państwa, 
natomiast pozostali będą płacić po 18 lub 36 zł miesięcznie od rolnika i 
domownika ( do 15 ha i powyżej). Podano też informację, że jak corocznie 
11  lutego  zostanie  zorganizowany  Bal  Rolnika,  w  restauracji  „Pod 
Gołębiem”.

– 21 grudnia wspólnie ze strażakami z OSP uczestniczyliśmy w spotkaniu 
Opłatkowym,  zorganizowanym przez  Kapelana  Strażaków Ks.  Andrzeja 
Bawirsza w Zimnej Wodzie. Była bardzo duża grupa strażaków z OSP i 
PPSP w Nidzicy. Nasze trzy jednostki również bardzo licznie uczestniczyły, 
za  co serdecznie  dziękuję.  Było  to  piękne spotkanie  integracyjne  braci 
strażackiej.

– W  okresie  sprawozdawczym  odwiedził  Gminę  Prezes  Zarządu  PKS 
Olsztyn.  Jest  to  nowe  Przedsiębiorstwo,  działające  w  formie  Spółki 
Akcyjnej  z  nowym  Zarządem.  Proponują  nam  konsultacje  w  zakresie 
potrzeb  przewozowych  na  terenie  Gminy,  aby  mimo  nierentowności 
niektórych kursów, utrzymać je na dotychczasowym poziomie. Uważam, 
że najlepszym rozwiązaniem będzie zaprosić przedstawicieli Zarządu na 
sesję w nowym roku, wówczas Państwo Radni  i Sołtysi będą mogli zgłosić 
swoje wnioski.

– 27 grudnia wspólnie z Kierownikiem Wrzeszczyńskim uczestniczyliśmy w 
posiedzeniu Ekologicznego Związku Gmin „Działdowszczyzna”.



Czekają nas i wszystkie Gminy należące do Związku znaczne podwyżki 
zarówno  członkowskie,  jak  i  od  selektywnej  zbiórki  odpadów.  Wzrost 
energii  i  inne  opłaty  zadecydowały  o  wzroście  nawet  do  40%.  Jest  to 
znaczące obciążenie dla budżetu gminy,  ale sama Gmina nie byłaby w 
stanie zrealizować zadań z zakresu gospodarki odpadami. 

W okresie sprawozdawczym wszystkie uchwały podjęte na ostatniej sesji w 
dniu 30 listopada br. zostały wdrożone do realizacji. 
W tym czasie wydałam 7 Zarządzeń, które dotyczyły:
– zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Janowiec Kościelny na 

lata 2011-2019,
– zmian w budżecie gminy na 2011 rok,
– powołania przedstawicieli  Gminy Janowiec Kościelny do prac w komisji 

odbiorczej  zadania  :Remont  nawierzchni  chodnikowych  oraz  miejsc 
postojowych w Janowcu Kościelnym”.

–

– Zmiany Zarządzenia Nr 89/2011 z dnia 28.XI. 2011r w sprawie powołania 
Komisji Przetargowej do oceny spełniania przez wykonawców warunków 
udziału  w  postępowaniu  o  udzielenie  zamówienia  publicznego  oraz 
badania i oceny ofert.

W  związku  z  tym  ,  że  kończy  się  2011  rok,  postaram  się  króciutko 
podsumować  ustępujący  czas.  Skupię  się  przede  wszystkim  na 
najważniejszych osiągnięciach:

1) została zakończona budowa drogi powiatowej wraz z kanalizacją 
burzową i chodnikami w Janowcu Kościelnym. Zadanie zrealizowano 
wspólnie.
Koszt robót wykonanych w tym roku, to kwota 1.910 092 zł, do której 
Gmina  dołożyła 286 513 zł., i Powiat Nidzicki  również 286 513 zł. 
Pozostałą kwotę 1.337.064 zł dofinansował Urząd Marszałkowski w 
ramach Regionalnego Programu Operacyjnego.

2) Zostały wyremontowane 3 świetlice w Janowcu Kościelnym, Bielawach 
i Starych Połciach. Zakupiono do tych obiektów wyposażenie, tj. stoły, 
krzesła, regały i kuchnie gazowe. Łączny koszt remontów z 
wyposażeniem to kwota  174.975 zł, z tego Gmina otrzymała zwrot w 
formie dofinansowania w kwocie – 106.704 zł w ramach PROW.

3) Zmodernizowano stację uzdatniania wody w Bielawach.
Koszt zadania po przetargu – 526.700 zł., oraz roboty dodatkowe w 
kwocie 13.575 zł. Gmina otrzyma dofinansowanie w kwocie 327.620 zł., 
w ramach  PROW, z Urzędu Marszałkowskiego.

4) Wykonano remont nawierzchni chodnikowych oraz miejsc postojowych 
w miejscowości Janowiec Kościelny. Koszt zadania po przetargu – 



146.015 zł, z czego dofinansowanie dla gminy jest przewidziane w 
kwocie 89.034 zł, w ramach PROW. Są to chodniki i miejsca postojowe 
na terenie handlowym  oraz chodnik do Janowca Szlacheckiego.
Dodatkowo z oszczędności po przetargu (wartość zadania była 205.681 
zł) wykonano miejsca postojowe przy Urzędzie Gminy za kwotę 25 
tyś.zł.

5) Zrobiliśmy modernizację boiska sportowego w miejscowości Kuce. 
Koszt zadania po rozeznaniu rynku – 33.200 zł, z której Gmina otrzyma 
dofinansowanie w kwocie  20.243 zł w ramach PROW. Tu zostały w 
szczególności wykonane piłkochwyty, które były największym kosztem.
Sportowcy z LKS „Orzeł” we własnym zakresie zbudowali boisko 
treningowe i pozyskują  środki finansowe na swoją działalność.

6) Wybudowano w Zakładzie Gospodarki Komunalnej wiatę na drewno 
opałowe ze środków budżetu Gminy. Koszt zadania 50 tyś.zł. 
Przygotowano też zapas drewna opałowego w ilości 330 m3 do 
kotłowni komunalnej. Jest to sukces, bo od wielu lat po raz pierwszy 
drewno jest pod dachem i nie jest dowożone mokre, a takim właśnie 
wcześniej  palono, co doprowadziło do zniszczenia pieców.

7) Wykonano termomodernizację budynku Urzędu Gminy, dziś budynek 
wygląda estetycznie, nie zacieka dach i nie ma strat ciepła. Koszt 
zadania po przetargu – 80.918 zł, plus roboty dodatkowe ( schody 
zewnętrzne oraz odwodnienie budynku) w kwocie 10.376 zł. Dla 
zadania otrzymaliśmy tylko 12.200 zł z tytułu umorzenia pożyczki z 
WFOŚ i GW.

8) Urządzenie terenu rekreacyjnego w Janowcu Kościelnym na bazie 
byłego basenu. Tu gro prac wykonali mieszkańcy Sołectwa i Gminy 
nieodpłatnie. Środki wydatkowane na ten cel to kwota – 22.218 zł,. Na 
zadanie Gmina otrzymała dofinansowanie z Programu Aktywna Wieś 
Warmii , Mazur i Powiśla w kwocie 8 tyś.zł. oraz pozostałe środki z 
funduszu sołeckiego wsi Janowiec Kościelny.

9) Pozyskaliśmy dzięki aktywności Dyrektorów szkół środki finansowe  z 
Urzędu Marszałkowskiego na prowadzenie trzech Punktów 
Przedszkolnych, w latach 2011- 2015, otrzymując na ten cel 
dofinansowanie w kwocie 1.975.080 zł, przy udziale Gminy w kwocie 
281.262 zł i 60 tys.zł. na dodatkowe zajęcia edukacyjne w szkołach tj. 
„ Indywidualizacja szansą na lepszy start”. Ten Projekt w 100% 
realizowany jest ze środków finansowych pochodzących z Urzędu 
Marszałkowskiego.

10)SOKSiR pozyskał dofinansowanie na organizację Święta „Pieczonego 



Ziemniaka” i Święta „Jana” również  z PROW, składając wnioski. 
Łącznie wnioskowana kwota  dofinansowania to 25.206 zł.

11)GOPS realizuje też Projekt Systemowy, na który otrzymał dotację w 
kwocie   89.436 zł.

12)Udało się pozyskać używany samochód dla OSP w Janowcu 
Kościelnym oraz doposażyć jednostki OSP w niezbędny sprzęt, na 
który otrzymaliśmy  dofinansowanie w kwocie 49.940 zł., z Urzędu 
Marszałkowskiego i Zarządu Wojewódzkiego ZOSP. Otrzymany 
samochód  również powiększył majątek OSP. Zostały zakupione: 
motopompa, aparaty nadciśnieniowe, mundury, węże, ubrania 
ochronne i inny niezbędny sprzęt.
Na podkreślenie zasługuje zaangażowanie Janowieckiej OSP, która we 
własnym zakresie zebrała niezbędne środki finansowe i wystąpiła o 
nadanie sztandaru.
Wszystkie nasze Jednostki wiele pracy wykonują we własnym zakresie, 
a także pozyskują pomoc finansową np. na zakup sprzętu, wykonanie 
chodnika, wybudowanie szamba.

13)Przeprowadzono remont na drogach gminnych (w szczególności: 
nawiezienie pospółki, profilowanie, okopywanie rowów, budowa 
przepustów) na odcinku ok. 11 km, łącznie na kwotę ok. 100 tys. zł. 
Środki pochodziły z budżetu gminy, większość z funduszu sołeckiego. 
Część prac prowadził Urząd Gminy, a na niektórych odcinkach roboty w 
ramach bieżącego utrzymania wykonał Zakład Gospodarki Komunalnej.

14) Zakupiono 7 przystanków autobusowych (jeden od 2.800-3.200 zł). 
Trzy zostały już wybudowane. Pozostałe w najbliższym czasie zostaną 
wykonane.

15) Przystąpiliśmy do opracowywania projektu technicznego na budowę 
systemu oczyszczania ścieków sanitarnych w Safronce. Realizacja 
zadania planowana jest w latach 2012-2013.

16)Przygotowaliśmy dwa wnioski w ramach PROW, dla których w 
najbliższym czasie powinno nastąpić podpisanie umów. Łącznie kwota 
dofinansowania dla gminy przewidziana jest w kwocie 344997 zł. Są to: 
remont świetlic wiejskich w Zaborowie i Nowej Wsi Wielkiej oraz 
zagospodarowanie terenów przestrzeni publicznej w Jabłonowie-
Maćkowiętach, Napierkach, Nowej Wsi Dmochy, Powierzu, Safronce i 
Zaborowie, oraz wspomniane wcześniej dofinansowanie w kwocie 
24.999 zł., na zagospodarowanie parku w Janowcu Kościelnym.

17) W ramach pozytywnego rozpatrzenia  naszych wniosków, Gmina 



Janowiec Kościelny otrzymała zwiększenie subwencji oświatowej o 
kwotę 204 400 zł na realizację zadań w szkołach. Te środki zwiększyły 
budżet szkoły w roku bieżącym.

18) Wszystkie gospodarstwa domowe w Gminie zostały odwiedzone przez 
Zespół Pracowników Urzędu Gminy i ZGK, celem sprawdzenia obmiaru 
budynków zgłoszonych do wymiaru podatku od nieruchomości, w 
zakresie wyposażenia w kosze do śmieci, zawartych umów na pobór 
wody i odprowadzenie ścieków. W ten sposób  zrealizowaliśmy 
zalecenia Regionalnej Izby Obrachunkowej i postanowienia ustaw: 
ordynacja podatkowa oraz ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w 
gminach.

`Pozytywnie oceniamy realizację zadań zaplanowanych w 2011 roku w 
sołectwach.  Większość  przedsięwzięć  została  wykonana  w  tym  roku, 
pozostałe na pewno będą realizowane w 2012 roku lub w latach następnych.
Jest jeszcze bardzo dużo do zrobienia i zapewne w każdej dziedzinie życia 
gospodarczego i w każdym sołectwie. 
Ja te potrzeby znam, chciałabym je wszystkie zrealizować, ale nie wszystko 
zależy od Wójta i jego Pracowników.
Najważniejsze  są  jednak  środki  finansowe,  dlatego  realizujemy  w 
szczególności zadania, na które możemy pozyskać środki pozabudżetowe w 
formie dotacji lub subwencji. Jednak jest problem, ponieważ Gmina najpierw 
musi  zabezpieczyć 100% kwoty na każde zaplanowane zadanie w swoim 
budżecie,  a dopiero po wykonaniu i  rozliczeniu może ubiegać się o zwrot 
planowanego dofinansowania.

Szanowni  Państwo nie byłoby tego,  bez udziału i  wsparcia Państwa 
Radnych i Sołtysów. Dziękuję za wszelkie dobro i pomoc w realizacji zadań 
Gminy. Coraz więcej Sołtysów angażuje się w życie swoich sołectw. Wiele 
zadań  wykonujecie  Państwo  też  z  własnej  inicjatywy,  co  zasługuje  na 
szczególne podkreślenie. Wspierają Państwa w tym Radni z poszczególnych 
okręgów wyborczych.  Budujące  jest  to,  jak  wspieracie  się  nawzajem,  bo 
wtedy można wspólnymi siłami zrobić dużo więcej.

Dziękuję  za  to,  że  czujecie  się  zarówno  Radni,  jak  Sołtysi 
gospodarzami swojego terenu, a w szczególności za integracyjne działania w 
swoich środowiskach.

Serdecznie dziękuję za wspieranie mnie w moich działaniach. Zawsze 
mogłam  liczyć  na  pomoc  i  wspólne  podejmowanie  najtrudniejszych  i 
strategicznych dla Gminy decyzji.

Szanowni Państwo serdeczne słowa podziękowania pragnę skierować 
do  swoich  Pracowników,  na  których  ciąży  obowiązek  realizacji  naszych 



ustaleń i najbardziej pracochłonny i czasochłonny trud. Bez Nich nie byłoby 
naszych wspólnych sukcesów. Przygotowanie tak znacznej liczby wniosków o 
dotacje na nasze zadania, a następnie ich realizacja wymagały ogromnego 
zaangażowania i wysiłku ze strony wszystkich pracowników Urzędu Gminy i 
jednostek organizacyjnych, czyli GOPS, SOKSiR, ZGK oraz Szkół. 

Dziękuję  Kierownikom  Referatów  Urzędu  Gminy  oraz  Dyrektorom  i 
Kierownikom Jednostek, a za Ich pośrednictwem wszystkim Pracownikom.

To w szczególności pracownicy samorządowi wykonują najtrudniejszą 
pracę, a jednocześnie bardzo odpowiedzialną.

Z każdym wnioskiem o dotacje i  środki unijne wiąże się odpowiedzialność 
najpierw z tytułu dobrze przygotowanego merytorycznie wniosku, następnie z 
tytułu jego realizacji i jeszcze większa  z tytułu prawidłowego rozliczenia.

Słowa  podziękowania  kieruję  również  do  Radnych  Powiatu,  do 
Stowarzyszeń  i  Fundacji  działających  w  Gminie  i  realizujących  zadania 
Gminy.  Dziękuję  Jednostkom  OSP  za  ratowanie  życia  i  mienia  ,  a 
Sportowcom ŁKS „Orzeł” za Promocję Gminy i radość, którą otrzymują Kibice 
piłki  nożnej.  Fundacji  za rodzinną atmosferę i  radość ,  którą dają osobom 
chorym i starszym w Środowiskowym Domu Samopomocy w Szczepkowie 
Borowym.

Dziękuję  wszystkim  tym,  którzy  wspierali  i  pomagali  w  realizacji 
ustawowych zadań,  nie  szczędząc własnej  pracy,  czasu a niejednokrotnie 
własnych  środków finansowych.  Dziękuję  wszystkim  Mieszkańcom Gminy, 
którzy aktywnie włączają się w działalność samorządową.

Uważam, że w mijającym roku wszyscy wspólnie wykonaliśmy dobrą 
robotę i  danego nam czasu nie zmarnowaliśmy. To co zostało zrobione w 
Gminie jest naszym wspólnym sukcesem.

Jeszcze raz wszystkim dziękuję za udział w realizacji zadań Gminy i 
proszę przyjąć jak najlepsze życzenia na Nowy 2012 Rok. Niech ten Nowy 
Rok będzie dobrym czasem dla Gminy i wszystkich Jej mieszkańców. Niech 
zrealizują się wszystkie Państwa plany, oczekiwania i zamierzenia. 
W szczególności życzę dobrego zdrowia tak bardzo potrzebnego w życiu i 
pracy. Niech będzie to Rok spokojny i radosny oraz obfity w  osiągnięcia dla 
Gminy i Jej Mieszkańców.

Za Państwa pośrednictwem przekazuję jak najlepsze życzenia na Nowy 
Rok dla Państwa Rodzin i Sąsiadów.

Wójt 

Bożena Grochala


